



**HC
IAS**

HEIDELBERG
CENTER FOR
IBERO-AMERICAN
STUDIES



**UNIVERSITÄT
HEIDELBERG**
ZUKUNFT
SEIT 1386

[English version please see below](#)

Am Heidelberg Center for Ibero-American Studies (HCIAS) der Universität Heidelberg ist zum nächstmöglichen Zeitpunkt folgende Stelle zu besetzen:

Akademische*r Mitarbeiter*in (w/m/d)

(Postdoktorand*in)

75 bis 100% der wöchentlichen Arbeitszeit

Das HCIAS ist eine zentrale wissenschaftliche Einrichtung an der Schnittstelle von Geistes-, Sozial- und Verhaltenswissenschaften, die sich mit interdisziplinären Fragen zur Makroregion Ibero-Amerika beschäftigt. Die Stelle ist eingebunden in die Forschung und Lehre an der Professur "Gesellschaft, Kultur und Kommunikation in Ibero-Amerika" des HCIAS.

Ihre Aufgaben:

- Konzeption, Verwaltung und Durchführung von eigenen Forschungsarbeiten mit Bezug zu einem der Forschungsschwerpunkte der Professur (v.a. Politische Soziologie, Bewegungsforschung, Umweltsoziologie, Gender Studies, Agrarian and Food Studies)
- Verfassen von wissenschaftlichen Artikeln für renommierte Fachzeitschriften und Buchkapiteln, Organisation von Panels und Präsentation von Beiträgen auf Konferenzen
- Eigenständige und kooperative Konzipierung von Projektanträgen
- Bis zu zwei Lehrveranstaltungen pro Semester (4 SWS)

Ihr Profil:

- Abgeschlossene Promotion in Soziologie, Politikwissenschaft oder Ethnologie
- Interesse an interdisziplinärer Arbeit und methodischer Reflexion
- Fach- und Methodenwissen in Latin American Sociology, Political Sociology, Environmental Sociology, Decolonial/Postcolonial Theories, Agrarian and Food Studies oder Gender Studies
- Interesse an interdisziplinärer Arbeit
- Publikationsprotokoll oder aktive Forschungsagenda mit überprüften Manuskripten
- Ausgeprägte Kommunikations- und Teamfähigkeit
- Sehr gute Kenntnisse des Englischen in Wort und Schrift
- Gute Kenntnisse des Deutschen
- Gute Kenntnisse des Spanischen oder des Portugiesischen

Erwünscht sind zudem:

- Regionale Forschungsverbindungen zu Lateinamerika
- Lehrerfahrung im Hochschulkontext
- Erfahrung in der Beantragung von Fördergeldern

Wir bieten:

- Mitarbeit in einem national und international vernetzten Forschungskontext
- Angenehme und produktive Arbeitsatmosphäre
- Individuelle Begleitung des wissenschaftlichen Qualifikationswegs
- Vielfältige Möglichkeiten zur Weiterbildung und Karriereentwicklung

Die Vergütung erfolgt nach Entgeltgruppe 13 TV-L. Der Arbeitsvertrag ist auf 24 Monate befristet.

Bei Rückfragen zu dieser Stelle wenden Sie sich bitte an Prof. Dr. Renata Motta unter hcias-jobs@uni-heidelberg.de. Weitere Informationen zum HCIAS finden Sie unter: <https://www.hcias.uni-heidelberg.de/>.

Wir freuen uns auf Ihre Bewerbung, die in einer zusammenhängenden PDF-Datei folgende Unterlagen umfassen sollte: (1) Anschreiben, (2) zweiseitiges Exposé für ein Postdoc-Projekt am HCIAS, (3) CV mit Publikationsliste, (4) Hochschulzeugnisse, (5) Kontaktinformationen von zwei Personen, die eine Referenz zusenden können. Bitte richten Sie Ihre Bewerbung an Frau Prof. Dr. Renata Motta und senden Sie sie bis **08.07.2025** per E-Mail an hcias-jobs@uni-heidelberg.de senden. Auswahlgespräche finden in der zweiten Juli-Hälfte statt.

Die Universität Heidelberg steht für Chancengleichheit und Diversität. Wir bitten qualifizierte Frauen nachdrücklich um ihre Bewerbung. Menschen mit Schwerbehinderung werden bei gleicher Eignung vorrangig berücksichtigt. Informationen zu Stellenausschreibungen und zum Datenschutz finden Sie unter www.uni-heidelberg.de/stellenmarkt.



HCIAS

HEIDELBERG
CENTER FOR
IBERO-AMERICAN
STUDIES



**UNIVERSITÄT
HEIDELBERG**
ZUKUNFT
SEIT 1386

English version

The following position at the Heidelberg Center for Ibero-American Studies (HCIAS) of Heidelberg University, Germany, is to be filled as soon as possible:

Postdoctoral researcher (f/m/d)

Part or full-time, 29,625 or 39,5 hours/week

The HCIAS is a central academic institution at the intersection of the humanities, social sciences, and behavioral sciences that deals with interdisciplinary issues relating to the Ibero-American macro-region. The position is integrated into the research and teaching activities of the HCIAS's "Society, Culture, and Communication in Ibero-America" department.

Your tasks:

- Design, management, and implementation of independent research projects related to one of the research focuses of the professorship (primarily political sociology, social movement studies, environmental sociology, gender studies, agrarian and food studies)
- Writing scientific articles for renowned journals and book chapters, organizing panels, and presenting papers at conferences
- Independent and collaborative design of project proposals
- Teaching of up to two courses per semester

Your profile:

- Completed Ph.D. in sociology, political science or anthropology
- Interest in interdisciplinary work and methodological reflection
- Subject-specific and methodological knowledge in Latin American sociology, political sociology, environmental sociology, decolonial/postcolonial theories, agrarian and food studies, or gender studies
- Interest in interdisciplinary work
- Publication record or active research agenda with reviewed manuscripts
- Strong communication and teamwork skills
- Very good knowledge of English, both written and spoken
- Good knowledge of German
- Good knowledge of Spanish or Portuguese

Also welcome are:

- Regional research connections to Latin America
- Teaching experience in a university context
- Prior experience in writing grant proposals

We offer:

- Work in a nationally and internationally connected research context
- A pleasant and productive working atmosphere
- Individual support throughout the academic qualification process
- A wide range of opportunities for further training and career development

Remuneration for the position is based on pay group 13 TV-L. The contract is limited to 24 months.

For further questions regarding the position, please contact Prof. Dr. Renata Motta via hcias-jobs@uni-heidelberg.de. Further information on the HCIAS can be found at <https://www.hcias.uni-heidelberg.de/en>. We look forward to receiving your application, which should be submitted no later than **8 July, 2025**, including (1) a cover letter, (2) a two-page exposé of the research project (in English),

(3) a CV with a list of publications, (4) references (university degrees only), and (5) contact information of two people who can send a reference, all together as one coherent PDF file addressed to Prof. Dr. Renata Motta and sent by email to hcias-jobs@uni-heidelberg.de. Selection interviews will take place in the second half of July.

Heidelberg University stands for equal opportunity and diversity. Qualified female candidates are especially invited to apply. Persons with severe disabilities will be given preference if they are equally qualified. Information on job advertisements and the collection of personal data is available at www.uni-heidelberg.de/en/job-market.